
 

 

Stručna služba Skupštine 
Pazin, Dršćevka 3 
Tel: 052/351-667, Fax: 052/351-686 
 
KLASA: 021-04/19-02/38 
URBROJ: 2163/1-01/7-19-01 
Pazin, 28. lipnja 2019. 
 
 

ZAPISNIK 
 

sa 22. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 28. lipnja 2019. godine (petak),  u dvorani 
ISTRA Spomen doma u Pazinu 
Sjednicu je u 10,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
(IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 
Pozdravlja sve prisutne. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU– HSLS – Zeleni  

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni Odsutna (o) 

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  
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OSTALI PRISUTNI: 
 
mr. sc VALTER FLEGO, Župan Istarske županije 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, Zamjenica Župana IŽ 
FABRIZIO RADIN, Zamjenik Župana IŽ 
DUŠKO KIŠBERI, pročelnik Kabineta Župana Istarske županije, 
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge 
etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica Skupštine Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica tajnice Skupštine Istarske županije 
TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za gospodarstvo IŽ, 
EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ, 
GORDANA KLIMAN DELTON v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i 
područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
Istarske  županije,  
IVANA DRAGIŠIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske 
integracije 
 
PREDSJEDNIK, uz nadopunu točki 13 i 14,koje su vijećnici ranije dobili, daje dnevni red na 
glasanje: 
 
 

DNEVNI RED: 

1. Verifikacija Zapisnika sa 21. sjednice Skupštine Istarske županije 

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU -  SDSS  

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP - HSU – SDSS odsutan 

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU – SDSS  

31. Milio Bulić SDP - HSU – SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - SDSS odsutan 

33. Goran Subotić SDP - HSU – SDSS  

34. Mirjana Galo SDP - HSU - SDSS  

35. Ilirjana Croata Medur HDZ  

36. Jurica Šiljeg HDZ odsutan 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid odsutan 

42. Goran Poropat Živi zid odsutan 

43. dr.sc. Tea Golja MOST (nezavisna)  

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Prijedlog Odluke o funkcionalnoj integraciji zdravstvenih ustanova radi organiziranja 

obavljanja djelatnosti hitne medicine 
4. Prijedlog Odluke o broju ordinacija u Istarskim domovima zdravlja 
5. Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih 

domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene zaštite 
u mreži javne zdravstvene službe  uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku 

6. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 
rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini 

7. Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija osnovnog školstva za 2019. godinu 

8. Prijedlog Odluke o  izmjeni Odluke o davanju koncesija na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morskih površina za uzgoj školjaka i riba 

9. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice Pula 
10. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Istarskih ljekarni 
11. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

Vodnjan – Scuola elementare Dignano  
12.  

a. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri Pula – 
Scuola Media Superiore Italiana Dante Alighieri Pola 

b. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Gimnazije 
Pula 

13. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku UV Bolnice za ortopediju i 
rehabilitaciju Martin Horvat Rovinj o dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za 
financiranje adaptacije zgrada bolnice – II. zaduženje 

14. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o imenovanju Povjerenstva za praćenje izvršavanja 
odluka i ugovora o koncesijama na pomorskom dobru u IŽ 

 
 
 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1. Verifica del verbale della 21-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Proposta di Delibera sull'integrazione funzionale degli istituti sanitari per organizzare 

lo svolgimento della medicina d'urgenza 
4. Proposta di Delibera sul numero degli ambulatori nelle Case della salute dell'Istria 
5. Proposta di Delibera sui criteri per determinare l'affitto per i vano d'affari delle Case 

della salute dell'Istria e delle Farmacie istriane che viene dato in affitto per lo 
svolgimento della tutela sanitaria nella rete del servizio sanitario pubblico inclusa 
l'attività farmaceutica e la tecnica dentale 

6. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e il modo di finanziare le spese materiali e 
finanziarie dei centri per l'assistenza sociale e l'importo delle spese di riscaldamento 
ai beneficiari del compenso minimo garantito che si riscaldano a legna nel 2019 

7. Proposta di Delibera sulle modifiche della Delibera sui criteri, le misure e le modalità 
di finanziamento delle funzioni decentrate delle scuole elementari per il 2019 

8. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione delle 
concessioni sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico delle superfici 
marittime per l'allevamento ittico e di cozze 
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9. Proposta di Delibera sul consenso alle Modifiche e integrazioni dello Statuto 
dell'Ospedale generale Pola 

10. Proposta di Delibera sul consenso alle Modifiche e integrazioni dello Statuto delle 
Farmacie istriane 

11. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Osnovna 
škola Vodnjan – Scuola elementare Dignano 

12.   
a. Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera 

sulle modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola Media Superiore 
Italiana Dante Alighieri Pola - Talijanska srednja škola Dante Alighieri Pula 

b. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di 

Statuto della Gimnazija Pula (Liceo di Pola) 
13. Proposta di Conclusione sul consenso alla Delibera del CDA dell'Ospedale di 

ortopedia e riabilitazione HArtin Horvat Rovigno per un indebitamento a lungo 
termine in kune per finanziare l'adattamento degli edifici dell'ospedale - II 
indebitamento 

14. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sulla nomina della Commissione 
per il monitoraggio dell'attuazione delle delibere e dei contratti di concessione sul 
demanio marittimo nella RI 

 
PREDSJEDNIK konstatira da je Dnevni red jednoglasno prihvaćen, uz predložene nadopune 
 

AD – 1 
Verifikacija Zapisnika sa 21. sjednice Skupštine Istarske županije 

 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije bez rasprave JEDNOGLASNO 
verificira Zapisnik sa 21. sjednice Skupštine Istarske županije 
 

AD – 2  
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 
Za pitanja vijećnika od prošle sjednice Skupštine ostali su: Divna Radolović Rosanda, Davor 
Komar i Ljerka Peruško. 
Sada su prijavljeni Sanja Radolović, Cinzia Počeko Kranjec, Boris Rogić, Irena Peruško i 
Goran Subotić. 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, MOST NL, pozdravlja sve prisutne. Postavlja pitanje 
vezano za plinofikaciju Istarske županije. Magistralni plinovod trebalo bi graditi da se pokriju 
zone Vodnjana, Svetvinčenta, Žminja, Pazina i Buzeta. Da li je netko u Županiji pregovara o 
izgradnji tih magistralnih plinovoda? 
 
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik, prije deset godina raspisan je natječaj za plinofikaciju 
Istarske županije. U tadašnjem natječaju su točno bili navedeni gradovi i općine koji će se 
plinoficirati u kojem razdoblju. U tim planovima nije bilo tih spomenutih gradova i općina, što 
ne znači da ih ne može biti, no u ovom trenutku Plinara Pula plinoficira one gradove i općine 
koji su na trasi Pula-Kopar i Pula-Umag, s izuzetkom trase Rovinj-Kanfanar koju financira 
British American Tobacco.  
Budući da je ovaj dio plinoficiranja Istre u jednoj naprednoj fazi, vjeruje da postoji mogućnost 
da se programi i ulaganja pulske Plinare prošire. Naravno, mora postojati i ekonomski interes. 
Što se magistralnog plinovoda tiče, tada nije bilo moguće raditi više od onoga što se učinilo, 
vjeruje da je danas drukčija situacija, te da vrijedi pokušati. 
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DAVOR KOMAR, IDS, ima pitanje vezano za Bolnicu u Izoli. Kakva je situacija oko 
zbrinjavanja životno ugroženih osoba u Bolnici u Izoli? 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, Zamjenica župana, zahvaljuje vijećniku na pitanju. Spašavanje 
ljudskih života trebalo bi biti iznad politike i političkih razmirica, što nažalost, u ovom slučaju 
ne možemo reći da je tako. 
Kratko podsjeća na kronologiju događanja vezano uz spašavanje životno ugroženih 
pacijenata na sjeverozapadu Istre, koji smo inicirali kroz jedan europski projekt. 
Još 2017. godine započela je cijela priča oko toga, i ovim dopisom koji je pred nama, naš 
Zavod za hitnu medicinu je obavijestio Hrvatski zavod za zdravstveno osiguranje i njegovu 
nadležnu službu u Pazinu, da se projekt provodi. 
Dana 25.rujna 2017. godine ministar je dopisom dao podršku projektu u kojem jasno stoji da 
je Ministarstvo pridruženi partner cjelokupnog projekta u okviru ovog programa. 
Nakon toga, 9. svibnja 2019. godine dobiven je dopis iz kojeg je vidljivo da Ministarstvo 
uskraćuje suradnju i podršku projektu. Kroz cijelo ovo vrijeme naše su službe i stručnjaci 
Zavoda za hitnu medicinu IŽ i Bolnice u Izoli, razrađivali programe kako bi prijem pacijenata 
bio što brži, da bi se proces spašavanja života što brže i efikasnije odvijao. Izradili su protokol, 
kojeg je nakon toga Ministarstvo jednostavno prepisalo. 
Prije dva tjedna HZZO obavještava da nisu spremni financirati liječenje u specijalnoj Bolnici u 
Izoli za životno ugrožene pacijente sa sjeverozapadnog dijela Istre. Riječ je o hrvatskim 
državljanima koji su osigurani preko HZZO-a, stranci se ionako voze u Izolu i njihovi troškovi 
liječenja su pokriveni putem njihovog zdravstvenog osiguranja. Ovdje je riječ o diskriminaciji 
hrvatskih državljana. 
Sa 1. srpnjem trebali su se početi voziti prvi pacijenti u Izolu. Kroz EU projekt nabavljeno je 
vozilo vrijedno 1 milijun kuna i mi ni na koji način, bez obzira na ovakve odluke, ne želimo 
zaustaviti zbrinjavanje životno ugroženih osoba. Preostaje nam jedno da financiranje njihovog 
liječenja preuzmemo na teret Istarske županije, te da nastavimo aktivno i dalje tražiti jednaki 
tretman svih pacijenata, posebno u svjetlu činjenice da je početkom lipnja mjeseca sa 
Bolnicom u Mostaru potpisan jedan takav sporazum. 
 
DAVOR KOMAR, IDS, izražava žaljenje da se tako nešto događa. 
 
LJERKA PERUŠKO, SDP,  pozdravlja sve prisutne. Obzirom da Općina Fažana iz svog 
Proračuna izdvaja velika sredstva za vatrogastvo, 200.000 kuna svake godine koja se 
uplaćuje pojedinoj Vatrogasnoj zajednici, za sebe zadrži 30% sredstava. Kada će DVD Općine 
Fažana doći na red za nabavu novog vatrogasnog vozila? 
 
PREDSJEDNIK u dogovoru s vijećnicom Peruško konstatira da će odgovor biti dostavljen 
pismeno. 
 
ROBERT VELENIK, IDS, još prije nekoliko mjeseci postavio je pitanje vezano uz Ured 
državne uprave, a ta je tema još uvijek aktualna. Govorio je odluci koja je donesena na razini 
države o pripajanju Ureda državne uprave Županijama.  
Ima li nekih novosti i što to znači za Županiju? Pitanje je za gospodina Radina. 
 
FABRIZIO RADIN, Zamjenik župana, to je pitanje itekako aktualno, očekuje nas „tektonski 
poremećaj“ 1. siječnja iduće godine, budući se poslovi Ureda državne uprave povjeravaju 
Županijama. Ne radi se o prijenosu ovlasti, već samo o povjeravanju poslova na nedefinirani 
rok. Za potpuno prenošenje ovlasti trebao bi se mijenjati Ustav, za što potrebna Saborska 
većina koja nema potreban broj glasova, a sumnja da će i sljedeće Saborske većine imati 
dovoljan  broj glasova. Obrazloženje koje je došlo iz nadležnog Ministarstva glasi: 
„Nemogućnost financiranja troškova povjeravanja poslova državne uprave Županijama putem 
povećanja njezinih izvornih prihoda.“ 
To bi za nas značilo veći udio u raspodjeli vlastitih prihoda od poreza na dohodak. 
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Sredstva za pokrivanje tih troškova će se osiguravati svake godine. Potvrdili su nam da će se 
to dogoditi svake godine transferima iz državnog proračuna. Pamtimo nažalost i drugačiju 
praksu. 
Radi se o ukupnom iznosu od 350 milijuna kuna godišnje za plaće i materijalne troškove 2.508 
zaposlenih djelatnika u Uredima državne uprave u Republici Hrvatskoj. 
Financirat će se trošak po preuzetom zaposleniku, s time da je potpuno jasno da nemamo 
nikakvu garanciju da će se županijama osigurati dostatna sredstva za obavljanje povjerenih 
poslova i plaća preuzetih djelatnika. Naročito zbog činjenice da će biti potrebno uskladiti plaće 
državnih službenika, koje su trenutno osjetno niže u odnosu na prosjek plaća djelatnika 
zaposlenih u Županijama. To je slučaj u gotovo svim županijama u Republici Hrvatskoj. Za 
nas je olakšavajuća okolnost i svojevrsna nada da će se stvari promijeniti na bolje, barem što 
se financiranja tiče.  
Na sjednici Vlade u proširenom sastavu, u Zadru, gdje su bili prisutni predstavnici svih 
županija, rečeno je da se Ministarstvo uprave obvezuje financirati dio materijalnih troškova i 
plaća iz državnog proračuna. Dakle, sasvim otvoreno je rečeno da se za ostatak sredstava 
moramo pobrinuti sami. 
Koliko bi taj ostatak iznosio, nezahvalno je sada prognozirati, jer ne radi se samo o troškovima 
za plaće novih djelatnika, već i o materijalnim troškovima. Radi se o znatnim troškovima za 
informatičku opremu i programe, za obnovu dotrajalog voznog parka kao i za troškove tekućeg 
održavanja zgrada koje ćemo dobiti na korištenje, a svakako ne u vlasništvo. 
Krajem ove godine naša županija će imati 168 zaposlenih djelatnika, od kojih sedam na 
određeno vrijeme. Ured državne uprave Istarske županije trenutno ima 160 zaposlenih 
djelatnika, što znači da u novom županijskom organizacijskom ustroju, po broju djelatnika, 
preuzimamo još jednu županiju. 
Zbog toga potpuno je jasno da će se proračunska masa za plaće djelatnika i materijalne 
troškove poslovanja, udvostručiti. Bez obzira na decentralizirana sredstva koje ćemo 
uprihodovati iz državnog proračuna, bit će probijeno zakonsko ograničenje mase za plaće, 
koje po sadašnjim zakonskim ograničenjima ne smije prelaziti  20% od ostvarenih poreznih 
prihoda. To ograničenje će se ukinuti, međutim gdje će biti postavljena gornja ljestvica 
dozvoljenog trošenja za tu namjenu, još se ne zna. 
Zbog svega toga, promjene koje nas očekuju 1. siječnja 2020. godine su „tektonske“ naravi. 
To su najveće i najradikalnije promjene od osnivanja regionalne samouprave 1993. godine. 
Djelatnosti i ovlasti koje preuzimamo svakako su značajne, jer se odnose na operativno 
provođenje zakona u području gospodarstva, turizma, prostornog uređenja, imovinsko-
pravnih poslova, poslova matičarstva uključujući i biračke popise. Zatim preuzimamo poslove 
u području obrazovanja, zdravstva i socijalne skrbi, braniteljskih prava. Znači sve što je danas 
u djelokrugu rada Ureda državne uprave, osim inspekcijskih poslova i nadzora zakonitosti 
rada jedinica lokalne i područne  samouprave koji ostaju u državnoj ingerenciji, povjerava se 
Županiji. 
Dobra strana medalje je da se povjeravanjem poslova državne uprave Županiji ostvaruje veći 
stupanj decentralizacije i supsidijarnosti. Nastojat ćemo bolje i efikasnije ustrojiti sustav, da 
bude ono što mora biti, a to je da bude na usluzi građanima i privrednim subjektima. 
Međutim, riskiramo pretvoriti se u „produženu ruku države“ i biti više upravna, birokratska, a 
manje samoupravna organizacija. 
Riskiramo izgubiti u hodu onu inicijativnost, fleksibilnost i propulzivnost koja nas je krasila od 
samog osnutka Istarske županije. Riskiramo izgubiti viziju i specifičnost i tome se moramo 
oduprijeti, a tu očekuje i podršku opozicije u ovoj Skupštini. Moramo pronaći zajednički izlaz 
iz te situacije, usprkos činjenici da nam se još jednom sa državne razine događa povjeravanje 
ovlasti bez fiskalne decentralizacije, odnosno bez mogućnosti da sami, korištenjem vlastitih 
sredstava odgovorno i autnomno krojimo vlastitu budućnost. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, prvo pitanje tiče se imovinsko pravnih odnosa Doma za starije 
„Alfredo Štiglić“ u Puli. Kao što svi znamo liste čekanja za smještaj u dom su deset godina na 
jednokrevetnu sobu, sedam godina na dvokrevetnu sobu. Izašle su neke informacije u javnost 
da Županiji nedostaje 37 milijuna kuna za otkup zemljišta, i dalje imamo problematiku sa 
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Hrvatskim zavodom za mirovinsko osiguranje. Što konkretno Županija radi po toj 
problematici? 
Drugo pitanje vezano je za problematiku na graničnom prijelazu Kaštel, zbog nedavne odluke 
slovenskog Ministarstva infrastrukture vezano za zabranu prometovanja teretnih vozila na 
pojedinim graničnim prijelazima sa Slovenijom, te se promet preusmjerava na Kaštel, Breganu 
i Macelj. Što je Županija napravila po tim pitanju, budući da će to značajno umanjiti kvalitetu 
života građanima na tom području, posebno tijekom turističke sezone? 
Zahvaljuje na dostavi podataka o članovima Nadzornih odbora i Upravnih vijeća, međutim 
obzirom da je pitanje postavljeno prije šest mjeseci, molila bi da joj se dostave podaci o 
izmjenama koje su nastale u međuvremenu, u smislu naknada, da li su se negdje ukinule 
naknade ili smanjile, da li su se promijenili članovi u odnosu na ovo razdoblje od kada je pitanje 
postavljeno. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, Zamjenica župana, zahvaljuje na pitanju vlasništva nad objektima 
Domova za starije osobe u Istarskoj županiji. Ista je situacija za Dom Alfredo Štiglić, Raša i za 
1/3 Doma Novigrad. Vlasnik ovih objekata je Hrvatski zavod za mirovinsko osiguranje i putem 
ove Skupštine, kontinuirano, zadnjih dvadesetak godina, pokušava se raditi na tome da se 
vlasništvo nad njima prepusti ili ustanovi ili Istarskoj županiji. Ono što dobivamo kao odgovor 
na ovo pitanje je jedno otezanje rješavanja problema. O toj temi razgovaralo se i s ministricom 
Murganić koja je i sama bila ravnateljica jednog takvog doma, te je itekako dobro upoznata s 
problematikom. Razgovaralo se i sa pomoćnikom ravnatelja u Hrvatskom zavodu za 
mirovinsko osiguranje, gospodinom Bakovićem. To je pitanje aktualizirano i na sjednici 
Izvršnog odbora Hrvatske zajednice županija, jer to nije problem samo u našoj županiji, nego 
i u ostalim županijama u Republici Hrvatskoj. 
Također na sastanku Vlade i svih župana, održanom 8.12. 2018. u Rijeci raspravljalo se o toj 
problematici i obećana je pomoć. Međutim, do sada se ništa bitno nije promijenilo. Ono što 
otežava situaciju su investicije, a s druge strane važno je da Hrvatski zavod za mirovinsko 
osiguranje ne daje one suglasnosti koje su potrebne našim ustanovama, konkretno Domu 
Alfredo Štiglić, kad se prijavljuju na europske projekte, jer Europska komisija traži suglasnost 
vlasnika na rok od minimalno pet godina. Mi nažalost još uvijek, takvu suglasnost za korištenje 
prostora na rok od pet godina što se tiče Štiglića, nemamo. 
Vlada bi trebala jednom posebnom odlukom vlasništvo prepustiti ustanovama i regionalnoj 
samoupravi. 
 
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik, smanjenje graničnih prijelaza za teretni promet, 
usmjeravanje na granični prijelaz Kaštel, koji je i ovako preopterećen, predstavlja usko grlo za 
promet i za turizam Istarske županije. Naravno da nas to zabrinjava i neke direktne i indirektne 
korake smo već poduzeli. Činimo to na razini županije, ali čine to i gradovi Buje i Buzet. 
Nažalost odgovor o rješenju tog pitanja leži isključivo u Ministarstvu prometa. Očekuje se 
sljedeći tjedan sastanak i da se može se dogovoriti rasterećenje prometa na graničnim 
prijelazima koji su nam bitni za sezonu. Tražit ćemo pomoć i od Ministarstva unutarnjih 
poslova i Ministarstva turizma, jer gužve su već prisutne. Danas nije prisutan pročelnik Josip 
Zidarić koji je upoznat sa detaljima. Veći dio aktivnosti po tom pitanju očekuje se sljedeći 
tjedan. 
 
CINZIA POČEKO KRANJEC, IDS, pozdravlja sve prisutne. Za jesen je najavljen početak 
gradnje Srednje medicinske škole u Puli, te je zanima u kojoj je fazi provedba projekta? 
 
FABRIZIO RADIN, Zamjenik župana,  danas 28.6. počinje postupak javnog savjetovanja sa 
potencijalno zainteresiranim subjektima za javnu nabavu. Istovremeno danas bi trebala biti 
objavljena javna nabava, znači krenula je procedura izgradnje nove zgrade Medicinske škole 
u Puli.  
Kasnimo, zato što smo u međuvremenu u cijelom tom razdoblju od početka godine, morali 
izmijeniti glavni i izvedbeni projekt, izraditi novi elaborat zaštite od požara na izričiti nalog 
nadležnih instanci, izvršiti reviziju projektne dokumentacije uslijed promjene zakonske 
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regulative, ishodovati nove potrebne projekte od meritornih institucija, zatražiti i dobiti novu 
građevinsku dozvolu koja je usuglašena sa sadašnjom zakonskom regulativom i pripremiti sve 
nove natječaje i ažurirane troškovnike, sa nažalost sve višim cijenama. Dakle spremni smo za 
objavu javne nabave, krenula je javna nabava za nadzor, uskoro kreće javna nabava za 
radove i za opremu, gdje očekujemo podršku nadležnog ministarstva koje sufinancira 50% 
troškova nabave opreme. Sredstva za izgradnju Škole su osigurana putem kredita Privredne 
banke Zagreb koji je već aktivan. 
Očekuje se potpisivanje ugovora s izvođačima, uključujući i vrijeme za žalbe, najkasnije do 
20. prosinca ove godine. Predviđeno trajanje radova je 12 mjeseci i početkom 2021, godine 
trebali bi imati novu zgradu Medicinke škole na usluzi našim učenicima koji će izabrati to 
zanimanje i uz bok završenoj zgradi Nove bolnice. 
 
BORIS ROGIĆ, IDS, pozdravlja sve prisutne. Ima pitanje u vezi povratka Hrvatske vojske u 
Pulu. Znamo da je prošle godine u rujnu na zajedničkoj sjednici Vlade bila izložena mogućnost 
povratka Hrvatske vojske u Pulu, koja je aktualizirana u posljednje vrijeme. 
Prvenstveno to bi bilo sjedište za bezposadne zrakoplove, međutim u javnosti kolaju 
informacije da bi osim tog dijela, u Zračnoj luci, bili smješteni i u drugim dijelovima o čemu nije 
bilo riječi u dogovorima na zajedničkoj sjednici Vlade u Puli. Osim toga što se tiče naziva 
Hrvatski branitelji Istre, da li je to samo radni naziv? Jer to bi značilo da postoje još neki 
branitelji Istre, osim hrvatskih.  
Da li će Hrvatska vojska biti samo na jednom mjestu locirana, ili će to biti na više pozicija? 
 
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik, istječe osam godina kako igramo „ping pong“ sa zračnom 
bazom u Puli. Imali smo jako puno opcija, projekata, partnera i svaki put je to izgledalo vrlo 
ozbiljno, ali nije se uspjelo realizirati do kraja. Osobno sam skeptik i po ovom zadnjem 
projektu, koji se doduše dešava, jer za razliku od proteklih osam godina, sada se Zračna baza 
uređuje i čisti.  
Dato je čvrsto obećanje nadležnog ministra da će na području bivše vojne baze koja ima 
35.000 ha površine, smjestiti se vojni dio, na 1/3 površine i to u središnjem dijelu, jer tamo 
postoji izlaz na pistu i neki drugi njima potrebni uvjeti. 
Znači ta zona se dijeli na tri podjednaka dijela, središnji dio za Hrvatsku vojsku, istočni dio koji 
bi bio u službi razvoja civilne zračne luke, koja napreduje brzim koracima naprijed, a zapadni 
dio postaje gospodarska zona općine Ližnjan za što već postoje partneri i interes.  
Ovo je i prilika da se zahvali direktoru Svemiru Radmilu koji je jučer podnio ostavku na tu 
funkciju zbog zdravstvenih razloga, a koji je puno učinio za napredak Zračne luke Pula koja 
uskoro, za godinu dana, očekuje milijuntnog putnika, što je još nedavno bilo nezamislivo. 
Vjerujemo da će se vojska stvarno držati dogovora, da će na tom području boraviti oko 150 
vojnika. Dogovor je ne samo da se neće širiti na druge lokacije, nego da će i oni koji su 
trenutno na nekim drugim lokacijama, doći na tu jedinstvenu lokaciju, te da će vojska biti 
isključivo tamo. Dogovoreno je da će to biti logistički centar za visoke tehničke aktivnosti. 
Naravno da su nas bespilotne letjelice najviše preplašile i zabrinule, jer kad se digne jedan 
dron, to je isto kao kad se digne Boeing, i u tom trenutku ne smije biti slijetanja niti uzlijetanja 
sa zračne luke. Dronovi se lako dižu, to je jeftino. Obećanja su da će se te aktivnosti dešavati 
isljučivo van sezone letenja u Zračnoj luci, te da se time neće dešavati da moramo 
preusmjeravati naše letove prema Rijeci ili negdje drugdje. Vjerujemo u to, jer nemoguće da 
bi netko mogao toliku štetu nanijeti ne samo zračnoj luci već i cijelom gospodarstvu Istre. 
Ovaj put cijela priča izgleda nešto ozbiljnije i nadamo se da će se privesti kraju. 
 
IRENA PERUŠKO, IDS, pozdravlja sve prisutne. Na prošloj sjednici smo donijeli odluku o 
izmjeni naziva Politehnike Pula. Zanima je u kojoj je to fazi, da li je registracija izvršena, da li 
je donesen Statut? 
 
FABRIZIO RADIN, Zamjenik župana, bilo je puno zanimanja oko pretvaranja Politehnike u 
Istarsko veleučilište. Istarsko veleučilište registrirano je u Trgovačkom sudu u Pazinu. Isto tako 
registriran je kao ustanova i dobilo je pozitivno rješenje od Ministarstva uprave. U tijeku je 
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procedura upisa Istarskog veleučilišta u upisnik Visokih učilišta pri Ministarstvu znanosti i 
obrazovanja. U tom pogledu Ministarstvo je zatražilo očitovanje na naš Statut. Problematiziran 
je prijevod na engleski i talijanski jezik, zatim mogućnost upisa studenata koji su završili 
srednju trogodišnju školu, te mogućnost dobivanja sredstava iz državnog proračuna. Dobili 
smo zahtjev za očitovanje, uljudno i argumentirano smo se očitovali na nekoliko stranica, 
ukoliko nekoga interesira možemo dati na uvid. Zatražili smo sastanak u Ministarstvu i 
vjerujemo da ćemo pronaći zajednički jezik sa Ministarstvom znanosti i obrazovanja. 
Razgovarat ćemo također o sudjelovanju Ministarstva u financiranju nabave opreme za novu 
Medicinsku školu u Puli. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, pozdravlja sve prisutne. Prvo pitanje vezano je za Kaštijun. Čitao 
je u medijima da je u Kaštijunu nađeno oko 400 nedostataka, te da će za njegovo normalno 
funkcioniranje biti potrebno 16 milijuna kuna. Iz kojih sredstava? Da li će to biti preko leđa 
naših građana? 
Drugo pitanje tiče se proširenja Doma za starije osobe Domenico Pergolis u Rovinju, koji je 
trebao biti gotov u trećem mjesecu ove godine, kada će biti dovršen i otvoren? Zna li se cijena 
koštanja proširenja? 
 
VALERIO DRANDIĆ, pročelnik, informacije o Kaštijunu su točne. Nitko ne krije da smo mi 
preuzeli Kaštijun, nedovršen, od Fonda za energetsku učinkovitost, kako bi se izbjeglo 
vraćanje europskog novca, kojeg bi Republika Hrvatska trebala vratiti ukoliko Kaštijun ne bi 
bio završen i stavljen u funkciju. Svaka investicija financirana europskim sredstvima ima rok u 
kojem treba biti dovršena. Radilo se o 30 milijuna eura koji su uloženi u Kaštijun i trebalo ga 
je staviti u funkciju. 
Preuzimanjem Kaštijuna od Fonda sa Ministarstvo zaštite okoliša dogovoreno je dovršenje i 
otklanjanje svih nedostataka koji se pojave u toku prvih šest do sedam mjeseci. Ugovoreno je 
16 milijuna kuna da bi se Kaštijun dotjerao onako kako je trebao biti prema projektu. Kaštijun 
još nema riješena neka tehnička pitanja. 
U ovom trenutku smo u pregovorima s Ministarstvom i vjerujemo da neće proteći puno 
vremena kada ćemo pristupiti tehničkom rješenju tih pitanja koja su ostala nedorečena. U 
međuvremenu su se pojavili i neki drugi problemi, ali to su sve stvari koje se događaju čak i 
na manjim investicijama, ali vjerujem da ćemo uz pomoć Zagreba završiti projekt koji je i dobar 
i kvalitetan i prvi u Hrvatskoj zajedno s Marinšćinom. Isto tako vjerujem da ćemo prvi uživati u 
činjenici da imamo samo jedan centar za gospodarenje otpadom, te da će se Istra riješiti 
mnogobrojnih deponija, bit će sve na jednom mjestu. 
U međuvremenu treba riješiti problem SRF-a., čeka se odluka kojom tehnologijom će se to 
rješavati. Mi bi mogli u to investirati vlastite novce ali nismo za to ovlašteni, moramo od 
Ministarstva dobiti ovlaštenje. Postoji obećanje Vlade i vjerujem da će se do kraja tekuće 
godine to riješiti. 
Što se tiče pitanja oko Doma u Rovinju, istina je da završetak kasni godinu dana u odnosu na 
planirano. Sretni smo što smo ga dovršili, jer je bila vrlo teška situacija s izvođačima radova. 
Svaki prigovor prema izvođaču rezultira odlaskom izvođača i napuštanjem gradilišta. Tehnički 
pregled je uspješno odrađen i dobivena je uporabna dozvola. Raspisan je natječaj za opremu, 
na dvije grupe su podnesene žalbe, i to je ono što nam u ovom trenutku koči nabavku opreme. 
Vjerujemo da će početkom rujna mjeseca biti svečano otvorenje Doma. O cijeni doma ne želim 
kalkulirati, jer nismo još definirali, ali sigurno će biti više od trenutne cijene. Na razini Županije 
se radi na tome da se izjednače cijene svih domova u Istri, čak i privatnih, da se pokuša naći 
neko rješenje za pravičnije smještanje naših starijih osoba u domove. Odluke o cijenama će 
ionako donositi ova Skupština. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, obzirom da je bila provedena javna nabava 2017 godine i 
ugovorena cijena od 23 milijuna kuna, poslije se govorilo da će biti 30 milijuna kuna, a Županija 
je u dogovoru s Gradom Rovinjem digla kredit na 15 milijuna kuna, tko će pokriti ovu razliku u 
cijeni. Da li će to biti Županija napraviti novo zaduženje ili će to biti podijeljeno između Grada 
Rovinja i Županije? 
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VALERIO DRANDIĆ, pročelnik, nema govora o takvom prekoračenju. Od početka je bilo 
govora da će Dom koštati 30 milijuna kuna. Cijena koju ste vi spominjali je cijena izgradnje, 
koju smo probili cca 15%, ne više. Dakle nema alarma i nema potrebe za novim zaduživanjem 
niti za dodatnim kreditima. U okvirima smo cijene koju smo planirali, 50% osigurava Grad 
Rovinj, 50% Županija i sredstva su osigurana. 
 
PREDSJEDNIK zaključuje točku dnevnog reda Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije. 
Podsjeća da treba dostaviti pismene odgovore vijećnici Ljerki Peruško vezano za DVD Fažana 
i vijećnici Sanji Radolović. 
Podsjeća da je ovo posljednja sjednica na kojoj je Župan Valter Flego kao Župan, sljedeći 
tjedan odlazi u Bruxelles. Imat ćemo Zamjenika župana koji će obnašati dužnost Župana, 
gospodina Fabrizia Radina. 
Daje riječ Županu Valteru Flegi. 
 
VALTER FLEGO Župan, pozdravlja sve prisutne. Ovo je posljednja Skupština na kojoj imam 
čast biti kao istarski Župan, jer od utorka kada je konstituiranje Europskog parlamenta, bit ću 
zastupnik u Europskom parlamentu. Na izborima 26. svibnja građani su mi ukazali i dali 
povjerenje i temeljem toga sljedećih pet godina imat ću čast raditi kao zastupnik Europskog 
parlamenta.  
Zakon u tom slučaju kaže da ulaskom u Europski parlament, automatski prestaju nespojive 
dužnosti.   
Želi se prije svega zahvaliti svima na super suradnji, na puno konstruktivnih razgovora. 
Posebno se želim zahvaliti predsjedniku Skupštine na super suradnji, zamjenicima, 
pročelnicima. Želim se zahvaliti svima sa kojima sam u proteklih šest godina zajedno radio i 
surađivao.  
Želim se osvrnuti na proteklih šest godina, Izvještaj o tome će biti napisan i dovršen idući 
tjedan, a obrazlagat će ga obnašatelj dužnosti Župana gospodin Fabrizio Radin. 
Kada govorimo o proteklih šest godina, mislim da možemo svi skupa biti ponosni na puno toga 
što smo zajedno učinili. Imamo jedan veliki popis realiziranih aktivnosti. Od prvog dana 
najvažnija mi je zadaća bila i jedno trajno opredjeljenje, a to je podjednaki razvoj svakog dijela 
naše Županije i svih sektora i djelatnosti, koji se provode na ovih 2880 km2, koliko je moja 
„kancelarija“ imala površine u ovih šest godina i jedan mjesec.  
Bez obzira na mnoge poteškoće koje smo imali u proteklom razdoblju, ipak možemo biti 
zadovoljni i ponosni na rezultate.  Poteškoća i izazova je bilo, ima ih i bit će ih. Bilo je puno 
izmjena zakona od kojih su mnogi išli i na našu štetu, financijsku ili neku drugu. U tom periodu 
promijenile su se tri Vlade, tri premijera, više ministara, no u svemu tome važno je da mi kao 
Istarska županija, nismo nikad htjeli postati administrativna, birokratska županija, županija 
koja „šamara“ papire, već propulzivna i dinamična, Županija koja sprema projekte. 
Naravno da je bilo puno poteškoća proteklih godinu dana, kao što je Uljanik o čemu smo puno 
puta razgovarali. Ne mogu se pomiriti ni ja, kao vjerujem ni svi vi, da je ovo završena priča, 
da nema proizvodnje, brodogradnje, izvoza, u Puli i Rijeci. Nadam se i vjerujem, i nakon 
razgovora sa svim stečajnim upraviteljima, da tako razmišlja i ministar i Vlada, te da se može 
i hoće naći način jednog međufinanciranja započetih gradnji kako bi se spasilo ono što se 
spasiti da, kako bi se brodovi mogli dovršiti. 
Siguran sam da se to još uvijek može napraviti i vjerujem da tako razmišlja i naša Vlada. 
U ovih proteklih šest godina, najvažnije je to što bez obzira na te i takve slične izazove, mi 
smo danas Županija koja ima 26% veći BDP od ostatka Hrvatske. Nažalost imamo mnogo 
manji BDP od nekih drugih Županija koje bi nam trebale biti uzor u Zapadnoj Europi, ali nije 
Istarska županija izolirani otok već ovisi o mnogim zakonima, propisima i mogućnostima u 
Republici Hrvatskoj. 
Zbog toga, obzirom na brojne teškoće, moramo biti zadovoljni sa trendom povećanja 
zaposlenosti, povećanjem broja ljudi koji žive u Istri, sa trendom rasta brojnih pokazatelja od 
kojih bih htio izdvojiti kvalitetu života naših gradova. 
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Želim se zahvaliti svim načelnicima, načelnicama, gradonačelnicima, ali i privatnom sektoru, 
koji rade u svojim općinama i gradovima na stvaranju boljih uvjeta za rad,život i poslovanje. 
Treba reći i da su u proteklih šest godina porasla inozemna ulaganja u našu Županiju, za skoro 
24 milijuna eura. Vrijednost izvoza naših poduzetnika je oko 3 milijarde kuna. Isto tako uz 
Međimursku županiju, županija smo koja je prva prestigla onaj BDP iz pretkrizne 2008 godine. 
Zato mislim da se i u budućnosti trebamo baviti tim i takvim temama. Danas mi je srce puno, 
jer znam da je puno projekata spremnih za realizaciju u županiji. Imamo puno kontakata sa 
državama i regijama članicama Europske unije, imamo u njima prijatelje i partnere sa kojima 
trebamo i hoćemo realizirati brojne europske projekte. Spreman sam u tome pomoći i dati sve 
od sebe, da budem taj „katalizator“ u bilo kojem segmentu djelovanja ove županije i prema 
europskim fondovima i drugim tijelima. 
Kada govorimo o suradnji s općinama, gradovima i privatnim sektorom, mislim da trebamo 
zahvaliti IDI. Uspjeli smo otvarati nova radna mjesta, realizirati mnoge projekte i programe u 
gospodarstvu, u šest godina plasirati 132 milijuna kuna u 252 poduzetnička projekta. I ove 
godine je Poduzetnik 2019 polučio velik uspjeh, velika je potražnja za tim subvencioniranim 
kreditima čija je kamata najniža u Hrvatskoj, ispod 1%. Plasirali smo 73 milijuna kuna u 
izuzetno kratkom roku što je definitivno znak dobre investicijske klime našeg gospodarstva. 
Imamo 34 gospodarske zone u Istarskoj županiji, njih 16 je infrastrukturno opremljeno. To 
znači da imamo još posla na tom području. To znači da ovih 1200 ha koliko je planirano u 
Prostornom planu Istarske županije treba još nova, daljnja ulaganja, te da gradovi i općine 
trebaju našu pomoć u projektiranju i apliciranju prema europskim projektima i našim 
ministarstvima. 
To trebaju biti prioriteti kako bi trend povećanja zaposlenosti, bez obzira na sve izazove i dalje 
u sljedećim godinama  bio prisutan u Istri. 
U turizmu imamo sjajnu suradnju i sa privatnim i javnim sektorom i imamo cijeli niz izazova 
koji nas očekuju u turizmu. Sada su u tijeku tri zakonska paketa koja su na javnoj raspravi. 
Već u ponedjeljak dolazi ministar Marić i cijela ekipa koja će tumačiti prijedlog zakona o 
turističkom zemljištu, toliko očekivanog zakona koji bi trebao omogućiti nove investicije u 
turizmu. 
Veseli me što je u velikom suglasju donesen novi Master plan razvoja istarskog turizma i sada 
je na svima da taj Master plan operativno i provodimo. 
U poljoprivredi nas očekuju velike investicije, prije svega u poljoprivrednu infrastrukturu ali i 
daljnji rad na očuvanju autohtonih, zaštićenih, poljoprivrednih proizvoda s oznakom izvornosti, 
ne na nivou Hrvatske već na nivou Europske unije. Na primjeru pršuta i maslinovog ulja vidimo 
da se to može učiniti i to mora biti smjerokaz i za ostale proizvode. 
Nadalje, želim naglasiti da smo mi kao Istarska županija, bez gradova i općina, u ovih šest 
godina izrealizirali 1.622.825 kuna u ukupno 410 europskih projekata. Siguran sam da ćemo 
osnivanjem ove agencije Regionalni koordinator, za koju ćemo sredstva za plaće dobivati iz 
Ministarstva, što je sjajna vijest, imati još veću perspektivu u budućnosti.  
Vjerujem da će i Republika Hrvatska ispraviti neke greške iz prošlosti, kada naši operativni 
programi i planovi nisu bili usklađeni u cijelosti s potrebama svih hrvatskih županija. To je 
nešto što sam i kao potpredsjednik Hrvatske zajednice županija inzistirao da se ispravi. 
Izražava zadovoljstvo da ministrica shvaća tu logiku i tu hijerarhiju. 
Vjeruje da novi operativni program Republike Hrvatske prepoznati sve prioritete županija i da 
onda Republika Hrvatska takve prioritete aplicira na strukturne fondove odnosno na 
financijsku perspektivu 2021.-2027. gdje će i sam lobirati da ti fondovi prate naše prioritete. 
Trenutno, sama županija provodi 39 novih projekata što je jako dobro, a u budućnosti bit će 
ih još više kada se usklade svi nacionalni dokumenti. 
Što se tiče infrastrukture, izražava zadovoljstvo da smo velik dio sredstava iz vanjskih izvora 
usmjeriti u našu infrastrukturu.  
Treba naglasiti da se nastavlja graditi Istarski ipsilon, pri kraju smo višegodišnje izgradnje 
Centra za gospodarenje otpadom Kaštijun, što nije još gotovo, ali nada se da će se uskoro 
riješiti sve otvorene teme i završiti jedan veliki projekt koji se tiče održivog gospodarenja 
otpadom.  
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Drago mi je što smo započeli s projektom Istra bio regija koji nailazi na veliku prihvaćenost od 
strane naših poljoprivrednika jer imamo sve preduvjete da postanemo bio regija. U početku 
javni sektor mora tu podmetnuti leđa, što i radi. 
Možemo ponosno istaknuti da smo prvi u Hrvatskoj napravili Zeleni plan kojeg treba poštivati, 
kao i Prostorni plan kojeg smo promijenili prije tri godine u koji je ugrađeno puno kvalitetnih 
inicijativa. 
Kad govorimo o zdravstvu i socijalnoj skrbi, volio bi naglasiti da bez obzira što nemamo najveći 
proračun među županijama u Republici Hrvatskoj, imamo najveće ulaganje u zdravstvo i 
socijalnu skrb. Volio bi da se ove godine dovrši gradnje Nove Opće bolnice u Puli, što će puno 
ovisiti o suradnji s resornim ministarstvom, s premijerom i Vladom. Vjerujem da će se tražiti 
načina da najbolja oprema i tehnologija u zdravstvu bude prisutna u našoj Općoj bolnici u Puli. 
Puno smo danas govorili i oko Domova za starije osobe, drago mu je da je najavljena gradnja 
novih domova. 
Želi također ovdje spomenuti i naglasiti Bolnicu dr. Martin Horvat u Rovinju koja je zadnjih 
godina doživjela jedan procvat i vjeruje da će to biti trend i sljedećih godina, kako bi ta bolnica 
postala jedan atipičan primjer hrvatskog zdravstva. 
Također želi naglasiti ulaganja u mlade, obrazovanje i znanost. Možemo biti ponosni i 
zadovoljni i sa Sveučilištem, kao i na sva ulaganja, 24 milijuna kuna koje ulažemo u tehnička 
održavanja svih naših škola, ali i na 220 milijuna kuna koliko je u šest godina uloženo u 
kapitalna ulaganja u investicije i programe u području obrazovanja, osnovnih i srednjih škola. 
Oko Medicinske škole danas je već dosta toga rečeno, i naglašava da se veseli se početku 
izgradnje. 
Nadalje Županija smo koja 6% sredstava ulaže u kulturu i tu smo opet prva županija  po tom 
kriteriju u Republici Hrvatskoj. Više od 50 milijuna kuna smo u šest godina uložili u očuvanje 
naše kulturne baštine. Također pred šest godina krenula je i Zavičajna nastava u vrtićima, 
osnovnim i srednjim školama. Dobro je što je to išlo na principu dobrovoljnosti i što su djeca, 
roditelji i nastavnici to prihvatili, te je sada došao na red jedan novi iskorak, na provođenje 
prakse Zavičajne nastave, na priručnike. 
Što se tiče Županijske uprave, čekaju je novi izazovi oko preuzimanja ureda državne uprave, 
međutim i tu je optimista, obzirom da smo uvijek u samom vrhu po transparentnosti svih 
županijskih uprava u Republici Hrvatskoj, te da je projekt informatizacije naše županijske 
uprave s kojim smo krenuli, u visokoj fazi, što sigurno pridonosi transparentnosti, kontroli i 
delegiranju poslova svim našim zaposlenicima što pridonosi efikasnosti i racionalizaciji 
uprave.  
Predstoje nam nova ulaganja u digitalizaciju, gdje smo opet broj jedan u Hrvatskoj. 
Nešto što će biti velika tema je ICT sektor, a mi kao županija moramo biti ti koji moramo 
pokazati kako od Istre napraviti IT destinaciju, IT županiju. 
Na kraju želi se još jednom zahvaliti svim vijećnicima   na čelu sa predsjednikom, zatim 
pročelnicima i pročelnicama, zamjenicama i zamjenicima, svim djelatnicima županijske 
uprave, kao i svim načelnicima i gradonačelnicima, privatnom sektoru, obrtnicima, 
poljoprivrednicima, gospodarskoj komori. Svima sa kojima je imao dnevno kontakte i suradnju, 
obzirom da jedan čovjek ne može učiniti ništa, već je to tim i timski rad. 
Siguran je da će županija tako nastaviti i dalje, kako bi bila jedna razvojna županija, koja će 
trendove iz prošlosti nastaviti graditi i u budućnosti. 
Bilo je to šest prelijepih godina, gdje se nikad nije „šparao“ na odgovornom i časnom mjestu 
istarskog župana. 
Nada se da će i dalje nastaviti suradnju sa svima, samo sada u ulozi europskog 
parlamentarca. Nastavit će se dalje boriti za naše prioritete tamo gdje je izvor informacija, 
zakona i fondova, a to je Europski parlament, ali zato moramo biti usklađeni i zbog toga je 
važna naša sljedeća Županijska razvojna strategija.  
U sljedećoj financijskoj omotnici 2021-2027 radit će na pitanjima prioriteta, fondova, moderne 
infrastrukture, digitalizacije, turizma, istraživanja razvoja, zaštite okoliša, budući da znamo da 
70% svih zakona koji se tiču života i rada, donose se u Bruxellesu.  
To su i odbori i to najelitniji za koje će vrlo brzo znati da li je aplikacija za njih prošla, ali to su 
odbori u kojima se može najviše učiniti. 
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Naravno da će u svemu tome veliku odgovornost imati i Vlada Republike Hrvatske, bilo koja, 
sadašnja ili sutrašnja, obzirom da operativni  programi bilo koje države moraju biti usklađeni s 
europskim prioritetima, i svaka Vlada treba učiniti svoju „domaću zadaću“, kao i mi ovdje , kao 
i gradovi i općine i privatni sektor, te da onda svi zajedno možemo reći da smo uspjeli svi 
zajedno nešto napraviti. 
Želi puno sreće, volje i energije u budućem radu vijećnicima, pročelnicima, zamjenicima, 
Zamjeniku gospodinu Fabriziu Radinu koji će od utorka obnašati funkciju župana. 
Naglašava da je optimista kao i uvijek i za kraj izražava jedno veliko hvala na podršci koju je 
osjećao cijelo vrijeme i od vijećnika i od svih suradnika. 
 Hvala i na tome što vjeruje da će takvu podršku kao i do sada imati i na novom radnom mjestu 
gdje će dati sve od sebe. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu i ističe da je Valter Flego bio općeprihvaćen Župan od 
svih bez obzira na politiku i opredjeljenja za kojeg se sigurno može reći da se nikada nije 
štedio, uvijek je bio na raspolaganju, jedan „veliki i jaki motor“ koji je pokretao mnoge stvari, 
te koji će sigurno i nedostajati. Posebno naglašava njegovu veliku strpljivost i humanizam ali 
i koji ima jedno veliko znanje i koji je to znanje i primjenjivao u radu. U politici je to teško, ali 
on je u tome uspijevao. Na svemu tome mu se zahvaljuje, naglašava da su bili odlični suradnici 
i izražava žaljenje što odlazi, ali u isto vrijeme i zadovoljstvo što ćemo imati tako jakog čovjeka 
u Europskom parlamentu.  
 

AD-3 

Prijedlog Odluke o funkcionalnoj integraciji zdravstvenih ustanova radi organiziranja 
obavljanja djelatnosti hitne medicine 

 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, Zamjenica župana, želi u uvodu reći nekoliko riječi oko ovog 
paketa odluka koji se odnose na prijedlog zakona o zdravstvenoj zaštiti koji je na snazi od 
1.1.2019. godine, a o kojem smo više puta ovdje raspravljali, obzirom da se ovaj zakon mijenja 
najviše u dijelu koji se odnosi na primarnu zdravstvenu zaštitu. To je dio zdravstvenog sustava 
na koji se odnosi 5% ukupne mase sredstava koji se u zdravstvu troši i jedini dio zdravstvenog 
sustava  koji je još uvijek profitabilan. 
Podsjeća i da je nacrt prijedloga zakona koji je išao u e-savjetovanje bio predstavljen na način 
da se predviđala potpuna privatizacija primarne zdravstvene zaštite, čemu smo se 
suprotstavili i sa ove govornice, i u e-savjetovanju i u konačnici na inicijativu Hrvatske 
zajednice županija taj je prijedlog zakona promijenjen i privatizacija se odnosi na 25% 
djelatnosti.  
 
PREDSJEDNIK otvara raspravu. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP-HSU-SDSS, navodi da joj nije baš najjasnije iz materijala 
zašto ovo radimo, osim zakonske regulative. 
Zanima je što se trenutačno događa po pitanju objedinjenog hitnog bolničkog prijema, 
odnosno što se dešava sa hitnom službom na adresi Zagrebačka 30? 
Navodi da se obraćala e-mailom ravnatelju Jerkoviću, gdje je dobivala odgovor da njima ne 
odgovara situacija gdje imamo objedinjeni hitni bolnički prijem, gdje npr. pacijenti dolaze sa 
temperaturom odmah u Mornaričku bolnicu, gdje čekaju 5 do 6 sati, umjesto da idu u 
Zagrebačku 30 gdje je ambulanta hitne medicinske službe, čime nisu zadovoljni niti specijalisti 
koji tamo rade, a niti pacijenti.  
Ravnatelj također kaže da to nije tako i da njihova vrata u Zagrebačkoj 30 nisu zaključana. 
Konkretno pitanje je da li ambulanta hitne pomoći na adresi Zagrebačka 30 radi, da li su 
otključana za svakog stanovnika Pule ili ona funkcionira na principu da samo izlazi na teren? 
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DUBRAVKO MARKOVIĆ, Klub HDZ, navodi da se radi o nečemu o čemu smo pogrešku 
napravili davno. Radi se o tome da kao da biraš „između lijepe i ružne žene“. Zašto bi netko 
išao u Zagrebačku 30, kada ima u bolnici sve? Jednostavno nekim mehanizmom treba reći 
„ne može“. U normalnom svijetu se to ne može. To je ozbiljna tema koju trebaju ozbiljni ljudi 
riješiti, naravno mi u Županiji a i sa našim Županom. Navodi da kada je on osobno bolestan 
ne pada mu na pamet ići u Zagrebačku, jer ako je u pitanju srce, jer je onda to smrt. Ili jedno 
treba ukinuti ili treba sve staviti na jedno mjesto o čemu je pričao još pred 23 godine, pa su ga 
odmah smijenili. 
 
PREDSJEDNIK zatvara raspravu po Klubovima i otvara pojedinačnu. Ujedno informira 
vijećnike da je Damir Grünbaum dostavio obavijest da on više nije član Kluba Živog zida. 
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni, pozdravlja sve prisutne. Čestita Županu na odlasku u 
Europski parlament, iako se nisu uvijek slagali, želi mu svu sreću tamo i želi da ne izgubi iz 
fokusa građane Istre i građane Hrvatske. Ako ovaj Prijedlog Odluke osigurava preduvjete za 
kvalitetnije pružanje zdravstvenih usluga djelatnosti hitne medicine u Istri, nitko sretniji od 
njega i nitko sretniji od građana Umaga. Međutim, ono što je istina da ravnatelj Zavoda za 
hitnu medicinu nije posjetio Umag od 2013. godine. To govori kao vijećnik Grada Umaga 
kojemu je poznata ova problematika. Ovdje slijedi viši nivo organizacije, a da nije do sada 
doveden ni ovaj nivo na neku pristojnu razinu. Može slobodno reći da bi prije trebalo integrirati 
Grad Umag u Istarsku županiju, jer je odnos Županije prema Gradu Umagu u najmanju ruku 
diskriminirajući. U Umagu je u funkciji deset timova T1, a pet financira sam Grad Umag. Ne 
samo to, nego je Umag nabavio i jedno specijalno vozilo, jedno od najmodernijih vozila takve 
vrste u Hrvatskoj.  
Nada se da će se to ubrzo promijeniti, da nećemo dozvoliti da politika kroji sudbine ljudi. 
Neće sada ulaziti u problem korištenja bolnice u Izoli, niti u problem izgradnje srednje škole u 
Umagu, kojoj se svi nadaju. 
 
ILIRIJANA CROATA MEDUR, HDZ, pozdravlja sve prisutne. Navodi da je dobiveno 
obrazloženje skromno, iz njega se ne može ništa shvatiti, te moli objašnjenje kako će to 
zapravo funkcionirati u praksi. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP,  nadovezuje se na riječi kolege Markovića. Slaže se, ni ona ne 
bi išla u Zagrebačku 30, ako je nešto ozbiljnije u pitanju, međutim mi se svi skupa moramo 
dogovoriti, i Bolnica i Istarski domovi zdravlja i Zavod za hitnu medicinu kako će sustav 
funkcionirati. Mi trenutačno imamo sustav u kojem se iz ambulanti primjerice u Rovinju ili 
Poreču, ljude sa povišenom temperaturom šalje na objedinjeni hitni bolnički prijem, gdje se 
čeka sedam do osam sati. Pita se kome ta situacija odgovara, te moli objašnjenje kako 
trenutačno sustav hitne medicine funkcionira, prvenstveno u Puli a i u Istri. 
Zanima je i kako trenutačno funkcioniraju turističke ambulante? 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, MOST NL, navodi primjer jedne mlađe osobe koja je na 
inzulinu, koja je došla na hitnu u pet sati popodne. Prije toga je bila kod svog doktora jer je 
imala probleme već par dana. Ona je padala s nogu, bila je blijeda, danima nije jela i povraćala.  
Od pet sati popodne do 1 sat iza ponoći, šetali su je od stare do nove bolnice, umjesto da je 
ostave u prijemnoj ambulanti i naprave pretrage. Nakon toga bila je sedam dana na infuziji, 
mlada osoba, koja prima inzulin. Pita se da li je to potrebno? Rečeno je da se slala iz jedne 
bolnice u drugu jer se čekao internista. Internista se mogao čekati na prijemnom traktu i da se 
u međuvremenu daje infuzija, moglo se dogoditi da otkažu organi. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, ističe da smo svi do sada konstatirali da postoji problem sa hitnom 
pomoći. Mišljenja je da je bila bolja situacija za građane u 17. stoljeću nego danas u 21. Vi 
danas kad vam je dijete bolesno trebate ići dva puta na dan u Pulu da bi vam dijete dobilo 
injekciju. Generalno postoji problem, jer gradske hitne službe samo usmjeravaju ljude u Pulu, 
gdje su specijalisti po odjelima, spuštaju se dolje, šalju se mladi doktori koji su na specijalizaciji 
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ili liječnici opće prakse. Teško je kad imate cijelo vrijeme pedeset ljudi na traktu i još kad se 
desi neka prometna nesreća čeka se po tri do četiri sata.  
Mišljenja je da se treba obratiti nadležnom Ministarstvu jer nije problem samo u Puli već je to 
problem općenito zdravstvenog sustava u Hrvatskoj. Jer jednostavno za one usluge za koje 
ljudi plaćaju, ne dobivaju nazad. Svakako ne možemo reći da se naše medicinske sestre i 
liječnici ne trude, ali trebalo bi to organizirati da bude kao nekad, kada su te na hitnoj pomoći 
mogli i zašiti, a ne kao sada da se sve usmjerava u Pulu koja je pretrpana, ljudi su bolesni, 
nervozni, bio je prisutan i kada je bila situacija na rubu fizičkog obračuna. Treba skupiti glave 
i napraviti nešto za dobrobit građana Istre, jer dok budemo imali različite politike i različito 
gledali na te probleme neće biti dobrog rješenja. 
 
VILI ROSANDA, IDS,  navodi da Istarska županija izdvaja i ulaže znatna sredstva u hitnu 
medicinu, a ono što je sramota je da tek sa tim sredstvima mi kao županija dolazimo do nekog 
standarda ili prosjeka unutar Republike Hrvatske, a da ne spominjemo poštivanje onog 
„zlatnog sata“. Hitna medicina u Hrvatskoj nije ujednačena, nije nažalost jednako dostupna 
svim građanima. Kada se gleda veličina gradova i broj timova hitne pomoći, vidi se da neki 
određeni kvalitetan kriterij u raspodjeli sredstava ne postoji. Prije je spomenuto da Umag ima 
deset T1 timova, a Pula u sezoni također ima deset timova, koja premašuje 100.000 
stanovnika u sezoni. Navodi primjer Velike Gorice koja je prije nekoliko godina bila tema radi 
nekoliko većih nesreća koje su se dogodile, ima oko 50-60.000 stanovnika ima također deset 
timova i četiri pomoćna T2 tima. Znači ne postoje kriteriji raspodjele, ne postoje kriteriji 
ulaganja. 
Na jednoj od prethodnih sjednica Skupštine razgovarali smo s ravnateljicom Bolnice i s 
predstavnikom Ministarstva o toj tematici i jasno iznijeli su izneseni prijedlozi koji rješavaju 
konkretne probleme. Jedan od tih problema je problem nedostatka liječnika i rekli smo da 
ćemo ići prema Ministarstvu s prijedlogom da se nađe načina da se omogući da  jedan dio od 
120 specijalizanata iz Istarske županije dođe i bude u mogućnosti da  jedan dio specijalizacije 
odradi u bolnici u Puli ili nekoj od ustanova u Istarskoj županiji. 
 
SANDRO JURMAN, HSLS, podržava Odluku u smislu ako ona ima za cilj, a ima, da 
zdravstvenu uslugu približi građanima i učini je boljom i kvalitetnijom. Javio se za riječ i 
ponukan izjavom kolegice Radolović koja je rekla da pacijenti s povišenom temperaturom u 
11 sat navečer trebaju doći na hitnu i tamo čekaju pet sati. Prvo i osnovno je da u 11 sati 
navečer kada imaš povišenu temperaturu ne biš trebao dolaziti na hitnu. Jedan od problema 
je i edukacija pacijenata tj. na koji način pacijenti doživljavaju hitnu pomoć. Kao što je kolega 
Marković spomenuo da je svojedobno predlagao da pacijenti koji dođu na hitnu službu, a nisu 
hitni slučaj, moraju platiti pregled, što je jedan od najboljih prijedloga u zadnjih deset godina 
za hrvatsko zdravstvo. Mišljenja je da ćemo morati mijenjati navike, zalaže se svakako za to 
da građanima bude što više toga dostupno, ali takav demokratski sustav podrazumijeva i  
odgovornost čega kod nas nema često puna nema,  a to je jedan od bitnih preduvjeta da se 
ne bi čekalo pet ili šest sati, nego da se medicinska pomoć ljudima koji trebaju dobije čim prije. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, replika, navodi da nije mislila da se dolazi na hitnu zbog povišene 
temperature od 37,5 nego ima slučajeva da ljudi dolaze na hitnu pomoć, a posebice kada su 
u pitanju djeca, onda ih se šeta malo na pedijatriju i onda na objedinjeni hitni bolnički prijem 
za djecu staru svega nekoliko mjeseci, sa temperaturom od 39, 40, na takve slučajeve je 
mislila. 
 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica,  pozdravlja sve prisutne. Kao što je zamjenica župana 
rekla, stupio je na snagu novi zakon koji opet nije riješio ključne probleme i pitanja u sustavu 
zdravstvene zaštite, a tjera nas da donosimo nekakve odluke kojima možda nešto možemo 
promijeniti u smislu poboljšanja, a možda i ne. Za veliki dio stvari zdravstvena administracija 
prebacuje odgovornost na Županiju i same zdravstvene ustanove, a da pritom nemamo 
mehanizama da to možemo učinkovito sprovesti. 
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U potpunosti bi se složila bi se sa puno ovdje izrečenih navoda, posebno sa gospodinom 
Jurmanom. 
Donošenje ove predložene točke je naša zakonska obveza, a unutar toga napraviti u 
oblikovanju provedbe te odluke ono što je specifično potrebno Istarskoj županiji. 
Ovom odlukom zakon nas obvezuje da obuhvatimo Zavod za hitnu medicinu, Opću bolnicu 
Pula budući da ona ima objedinjeni hitni bolnički prijem i Istarske domove zdravlja. Time bi 
trebalo osigurati zajedničko korištenje resursa, ljudskih resursa, opreme i prostora koje te 
ustanove imaju. Očekujemo i da će te ustanove sklopiti i međusobne ugovore o suradnji. Da 
li će to riješiti nešto revolucionarno, ili neće, ne znamo. Funkcionalnu integraciju tj. povezivanje 
Zavoda za hitnu medicinu s ostalim zdravstvenim sustavima, imamo već temeljem sklopljenih 
sporazuma još u 2011. godini. Već tada smo povezali npr. Zavod za hitnu medicinu i Istarske 
domove zdravlja sa svojim sanitetskim prijevozom, kada tim hitne stabilizira pacijenta, a 
pozvani su na drugu intervenciju negdje na terenu, onda pacijenta preuzima sanitet i odvodi 
u zdravstvenu ustanovu. Mi tu funkcionalnu integraciju možemo iskoristiti na način na koji će 
nam donijeti neka poboljšanja. 
Vezano za pitanje ambulante hitne u Zagrebačkoj 30, odgovor je da, ambulanta hitne je 
otvorena, tamo se pružaju zdravstvene usluge iz područja hitne medicine onako kako je to 
predviđeno i kada je tim u samoj ambulanti. Ono što je problem i što je rečeno, je broj timova 
koji je premali za područje Grada Pule, obzirom da se radi o velikom prostoru kojeg ta 
ispostava pokriva, 86.000 stanovnika plus još prolazni stanovnici, gosti, turisti, za razliku od 
Umaga gdje dva tima pokrivaju područje od  26.000 do 27.000 stanovnika, isto su turisti ekstra, 
ne ubrojeni u to.  
Oni su cijelo vrijeme na terenu, pokrivaju i fizički veliki teritorij od Kamenjaka i do Marčane. 
Kada su u ambulanti, pružaju pomoć u ambulanti. 
Djeca imaju pristup, zbrinjavanje i hitnu zdravstvenu zaštitu na pedijatrijskom odjelu Opće 
bolnice gdje imamo ambulantu u redovnom vremenu i dežurstva.  
Turističke ambulante su ove godine otvorene kao i uobičajeno, osim Umaga, gdje nije bilo 
moguće naći medicinsku sestru i liječnika. Ono što je zapravo glavni problem u sustavu 
zdravstva je manjak zdravstvenog kadra. 
Vezano na navod da ravnatelj Zavoda za hitnu medicinu nije bio u Umagu od 2013. g. može 
reći da je s njim bila nedavno, prije mjesec dana u Umagu prilikom primopredaje ambulantnog 
vozila i zna da je bilo kontakata i s ispostavom i s gradskom upravom. 
Odnos Županije prema Gradu Umagu je takav da Županija cijelo vrijeme uvažava specifičnost 
Umaga koji je udaljen od Opće bolnice, ali zato Umag ima najveći broj specijalista zaposlenih 
u Istarskim domovima zdravlja koji pružaju zdravstvenu zaštitu na tom području. Povećan je i 
broj timova hitne medicine i to ne na teret Grada Umaga. 
Umag dobiva pet dodatnih doktora, svaki tim košta 250.000 kn, Umag plaća 250.000 kn, dakle 
plaća jedan tim, a ne svih pet timova. Uvažavajući tu udaljenost od bolnice, cijela Istra plaća 
solidarno, tamo gdje treba, a ovdje najviše koristi ima Umag, najmanje Pula. 
Kako će funkcionirati odluka u praksi, već je spomenula kroz neke primjere, npr. sanitet, 
razrađeni su i protokoli da ukoliko tim hitne ode, zna se tko je prvi tko osigurava otvorena vrata 
hitne, kao npr. stacionari tamo gdje postoje. 
Što se tiče navoda oko dugog čekanja u objedinjenom hitnom bolničkom prijemu, smatra da 
bi hitna služba trebala doista zbrinjavati samo vitalno ugrožene pacijente. Zbog nedostataka 
u drugim dijelovima sustava, od opće medicine koja bi trebala rješavati 80% naše zdravstvene 
zaštite, a ne rješavaju. Nitko nikad nije ovdje spominjao kako nam radi sustav liječnika opće i 
obiteljske medicine, koji je potpuno van naše kontrole, jer koncesionarima ne možemo ništa. 
Oni daju uputnice i jako lako šalju pacijente subotom i nedjeljom na previjanje u Pulu, a to nije 
posao hitne. 
Isto tako i pacijenti, znajući da će neki pregled ili dijagnostičku pretragu čekati nekoliko mjeseci 
ili godinu dana, odu na objedinjeni hitni  bolnički prijem i tamo dobiju uslugu. Dakle istina je da 
se sustav se zloupotrebljava. Mi nemamo dovoljno kapaciteta da podmirimo sve te zahtjeve, 
odnosno to su sve potrebe. Jedan od puteva rješavanja tog problema je prije spomenuta 
edukacija pacijenata. Uskoro ćemo donijeti raspored rada liječnika opće medicine kako bismo 
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osigurali da su u svakom trenutku dostupni. Ako pacijent nije hitan, a doktor opće medicine 
radi, on će se morati vraćati svom liječniku. 
Što se tiče manjka liječnika, poduzimamo program mjera kojima nastojimo privući liječniku da 
dođu u Istarsku županiju, subvencioniraju se stanarine, radimo na povećanju stipendija za 
zdravstvene studije, ali sve je to malo, pogotovo što nam zdravstvena nacionalna 
administracija tu ne pomaže dovoljno. Kao što je već rečeno, 120 specijalizanata ima Opća 
bolnica Pula negdje u sustavu, oni rade u Kliničkim bolničkim centrima. Ravnateljica je 
pokušala tijekom ljeta dobiti neke od njih, ali nažalost to nije bilo udovoljeno. 
 
PREDSJEDNIK navodi da je puno problema u zdravstvenom sustavu, te da ne bi bilo loše 
održati tematsku sjednicu. Svi manje-više isto razmišljamo, možda imamo samo različite 
puteve rješavanja te problematike. 
Predlaže da se prihvati ovaj Prijedlog odluke, te daje Prijedlog na glasanje. 
 
Nakon provedenog glasanja Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO donosi  
 

ODLUKU 
o funkcionalnoj integraciji zdravstvenih ustanova radi organiziranja obavljanja 

djelatnosti hitne medicine 
 
 

AD-4 

Prijedlog Odluke o broju ordinacija u Istarskim domovima zdravlja 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 
o broju ordinacija u Istarskim domovima zdravlja 

 
 
 

AD-5 
Prijedlog Odluke o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih 

domova zdravlja i Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene 
zaštite u mreži javne zdravstvene službe  uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu 

tehniku 
 
 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 
 

o kriterijima za određivanje zakupnine za poslovni prostor Istarskih domova zdravlja i 
Istarskih ljekarni koji se daje u zakup za obavljanje zdravstvene zaštite u mreži javne 

zdravstvene službe  uključujući ljekarničku djelatnost i dentalnu tehniku 
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AD-6 

Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 
rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 

minimalne naknade koji se griju na drva u 2019. godini 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 

o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih rashoda centara 
za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene minimalne naknade 

koji se griju na drva u 2019. godini 

 
 

AD-7 

Prijedlog Odluke o izmjenama Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija osnovnog školstva za 2019. godinu 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 

o izmjenama Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih 
funkcija osnovnog školstva za 2019. godinu 

 
 

AD-8 

Prijedlog Odluke o  izmjeni Odluke o davanju koncesija na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morskih površina za uzgoj školjaka i riba 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 

o  izmjeni Odluke o davanju koncesija na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog 
korištenja morskih površina za uzgoj školjaka i riba 

 
AD-9 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice 
Pula 
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Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 

o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice Pula 

 
AD-10 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Istarskih ljekarni 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 

o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Istarskih ljekarni 

 
 

AD-11 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Vodnjan – Scuola elementare Dignano 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole Vodnjan – 
Scuola elementare Dignano 

 
AD-12 

 
a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o 

izmjenama i dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri 
Pula – Scuola Media Superiore Italiana Dante Alighieri Pola 

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta 
Gimnazije Pula 

 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 
a) o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Talijanske srednje škole Dante Alighieri Pula – 
Scuola Media Superiore Italiana Dante Alighieri Pola 
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ODLUKU 
b) o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Gimnazije Pula 

 

 
 

AD-13 
Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku UV Bolnice za ortopediju i 

rehabilitaciju Martin Horvat Rovinj o dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za 
financiranje adaptacije zgrada bolnice – II. zaduženje 

 
Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ZAKLJUČAK 
o davanju suglasnosti na Odluku UV Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju Martin 

Horvat Rovinj o dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za financiranje 
adaptacije zgrada bolnice – II. zaduženje 

 
 
 

AD-14 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o imenovanju Povjerenstva za praćenje izvršavanja 

odluka i ugovora o koncesijama na pomorskom dobru u IŽ 
 

Nakon provedenog glasanja, bez rasprave, Skupština Istarske županije JEDNOGLASNO 
donosi  
 

ODLUKU 
o izmjeni Odluke o imenovanju Povjerenstva za praćenje izvršavanja odluka i ugovora 

o koncesijama na pomorskom dobru u IŽ 

 
 
 
PREDSJEDNIK zaključuje sjednicu. 
 
Sjednica je završila u 12,21 sati 
 
Zapisnik vodila 
Mirela Udovičić 

 
 
 

PREDSJEDNIK SIŽ: 
 

VALTER DRANDIĆ 

 
 
 


